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Republika e Kosovësss 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv  

Prolećno zasedanje   

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje  

Sednica br. 43 

Zgrada skupštine, sala C-203 

Priština, od 18 Juni 2019, u 10:00 časova  

  

 

Z A P I S N I K  

 

Prisutni : Besa Baftiu, Enver Hoti, Haxhi Avdyli, Naser Rugova, Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, 

Bekim Haxhiu, Flora Brovina, Drita Millaku, Time Kadrijaj i  Fikrim Damka.  

 

Odsutna: Miljana Nikolić. 

 

Pomoćno osoblje: Shprese Ramosaj-Haxhijaj, koordinator i  Greta Avdyli, praktikant. 

  

Drugi učesnici : Alban Avdiu – KDI, Mirlinda Zhushi-PG LDK, Nexhmie Hyseni – Ekonomia 

Online, Albert Bislimi – Ekonomia Online, Fisnik Galani – HANDIKOS, Kushtrim Xhemaili – 

PG AAK, Paulina Nushi - BIRN i  mediji. 

 

Sednicu predsedavala: Besa Baftiu, predsednica komisije.  

 

      

DNEVNI RED: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda ; 

2. Usvajanje zapisnika iz održanih sednica od: 17.05.2019 i  23.05.2019; 

3. Sastanak sa ministrom Zdravstva g. Uran Ismaili, 

- Proces revidiranja suštinske liste lekova i uključivanje lekova za retke bolesti.  

4. Informacije o snabdevanju UKBSK-a infuzijama.  

5. Razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 04 / L-008 o Ekonomskom i 

socijalnom savetu;  

6. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda ; 
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U odsustvu prisustva ministra zdravlja, g. Uran Ismaili, treća tačka je uklonjena iz  dnevnog reda  

 

2. Usvajanje zapisnika iz održanih sednica od: 17.05.2019 i  23.05.2019; 

 

Zapisnici iz održanih sednica od 7.05.2019. i 23.05.2019.  god. usvojeni su bez ikakvih 

izmena. 

 

3. Razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 04 / L-008 o Ekonomskom i 

socijalnom savetu;  

 

Predsednica, rekla  je da je zakon procesuiran u stalnim komisijama, odnosno u Komisiji za 

zakonodavstvo, Komisiji za budžet i finansije,  Komisiji za prava i interese zajednica i Komisiji 

za evropske integracije. Ona je istakla  da je Komisija za budžet i finansije naglasila da amandman 

8, koji se odnosi na vršenje  plaćanja za komisije,  predstavlja dodatni budžet, ali je pristupačan za 

budžet Republike Kosova. Predsednica je rekla  da su sve komisije dale svoje mišljenje i pozitivne 

komentare što se tiče ovoga nacrta zakona. Predsednica je iznela na glasanje Izveštaj  sa 

amandmanima za  Nacrt zakona o Ekonomskom i socijalnom savetu kako bi se prosledila posle u 

plenarnoj sednici: 

 

Komisija sa 5 glasova za, nijedan glas  protiv i dva suzdržana glasa, poslanika gđe. Fatmire         

Mulhaxha-Kollçaku  i Drita Millaku, prosledila je na sednici amandman sa predlozima za  Nacrt 

zakona o ekonomskom i socijalnom savetu. 

 

 

4. Razno. 

 

Predsednica, diskutirala je o Zahtevu od Sindikata medicinskih sestara, babica i drugih stručnih 

zdravstvenih radnika, gde je bilo i zahteva i oko tvrdnji o ne provođenju Kolektivnog ugovora. 

Navedeni zahtev u ovom pismu odnosi se na Zakon o platama, zakon koji je usvojen u Skupštini i 

gde se pripremaju podzakonski akti. Zahtev je upućen Komisiji  za zdravstvo, rad i socijalno 

staranje, da se pokrene inicijativa za dopunu i izmenu ovog zakona. Ona je rekla da su razočarani 

od strane Federacije sindikata zdravlja, naglašavajući da im nedostaje saradnja. Međutim, komisija 

je razmotrila svaki zahtev, bilo Federacije ili Lekarske komore. Predsednica je dala  svoj nesporan 

stav da bi koeficijent medicinskih radnika trebalo da se poveća. 

 

 

Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, rekla  je da moramo odgovoriti na zahtev, ali prvo treba se pozvati 

ministar Zdravstva  i  da ga pitamo  da li će doći do promene koeficijenata. Prema njenim rečima, 
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medicinsko osoblje treba imati isti koeficijent bez izuzetka. Ona podržava njihov zahtev, uprkos 

tome što je skeptična u pogledu nemogućnosti intervencije kao komisije. 

 

Predsednica, rekla je da veruje da problem kategorizacije je samo u Javnoj upravi, gde će  biti 

specificirano u kojoj kategoriji će službenici i  zvaničnici pripasti. Ona se nada da se ova 

kategorizacija ne dešava u zdravstvu jer prema njoj  specijalista je isti kao oni koji rade u Institutu 

za javno zdravlje, kao i oni koji rade na operativnim specijalizacijama, jer su svi jednaki u smislu 

obrazovanja. 

 

Bekim Haxhiu, rekao je da je napravio amandman sa 17 stranica za  Nacrt zakona o platama gde 

su bili uključeni i medicinski radnici svih kategorija prema njihovom obrazovanju. I ako je ovaj 

amandman bio podržan od komisije, u Skupštini su mu se suprotstavljali većina političkih stranaka, 

a podržali su ga samo pojedinci , poslanici koji su imali viziju za rešavanje ovoga problema. Prema 

njemu ovaj zahtev u svom sadržajnom smislu ima značajne nedostatke, jer u proceduralnom 

aspektu komisija ne može menjati i dopunjavati zakone pre nego što se Zakon počne primenjivati. 

Dok što se tiče suštinskog aspekta zdravstvenog sistema, nema medicinskog osoblja za fizijatriju, 

stomatologiju  ni za ginekologiju. Postoji medicinsko osoblje, i opšte medicinsko osoblje koji 

mogu raditi u primarnom, sekundarnom, tercijarnom sektoru u bilo kojoj klinici. Sa koeficijentom  

3.2 su  klinički psiholozi,  fizioterapeuti  i logopedi. On smatra da će u narednim godinama, ako 

postoji ova razlika između Univerzitetskog kliničkog centra i Medicinskog fakulteta, će biti 

problema za specijalizaciju, jer specijalizaciju  ne može niko pratiti  osim profesora. On smatra da 

bi svim medicinskim radnicima trebali da se povećaju plate za 30%, posebno onima sa nivoom 

bachelor.  

 

Time Kadrijaj  rekla  je da je komisija posvećena što se tiče nivou plata i koeficijenata, tako da 

održava sastanke sa profesionalcima kako bi podržala zdravstveni sektor. Zakon o platama tretira 

dostojanstveno sve profesionalce. Ona je rekla da je ovaj zakon uspeh za Kosovo i da treba 

očekivati  fazu njegove implementacije. Prema njenim rečima, mnogo je lako regulisati sistem 

plata, jer postoji samo četiri ili pet sektora koji su nezadovoljni i Vlada može dozvoliti njihovu 

regulaciju. 

 

Fikrim Damka, rekao je da bi za zahtev medicinskog osoblja za povećanje  koeficijenta, prvo 

treba da se primeni zakon, a zatim da se vrši njegova dopuna i izmena  ili da se razmotre nedostaci 

zakona. Prema njegovim rečima, trebalo bi da se usredsredimo na zahtevu medicinskog osoblja 

gde se radi o primeni Zakona o radu,  jer bi to bilo veoma korisno za dodatne naknade za 

prekovremene ili dodatne poslove za medicinsko osoblje , uključujući vikende.  

 

Drita Millaku, rekla  je da na osnovu zahteva i održanih sastanaka sa medicinskim osobljem  

različitih kategorija, jasno se primećuje diskriminacija u smislu njihovih  koeficijenta i plata. 

Prema njenim rečima, komisija bi trebala da se sastane sa ministrom i da insistira da Ministarstvo 
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zdravlja radi na ovom pitanju. Ona je zahtevala od predsednice  komisije, da se na pozivu  ministra 

zdravstva,  uključe i  neka važna pitanja iz oblasti zdravstva. 

 

Enver Hoti,  izrazio je žaljenje što postoje razlike u istim poslovima i istim profesijama u okviru 

Zakona o platama, koji bi, prema njemu, u budućnosti trebalo posvetiti pažnju. On je rekao da je 

zakon usvojen, očekuje se njegova primena, a od komisije se očekuje i dalji rad na Zakonu o radu, 

posebno u privatnom sektoru i rastu ekonomskog razvoja. On je naglasio da je ova Vlada radila i 

da je u Skupštini prosledila  mnoge važne zakone i nada se da će procesiranjem  Nacrta zakona o 

vladi, postići ćemo obavljanje dobrog rada. On se takođe zahvalio svim poslanicima koji su glasali 

o Zakonu o platama, iako ovaj zakon može imati prostora za preporuke i poboljšanja. On je rekao 

da je Zakon o platama omogućio različitim kategorijama u državnom platnom sistemu da napravi 

razliku i profesionalno napredovanje u odnosu sa regionalnim zemljama. 

 

Predsednica, rekla  je da će na narednoj sednici komisije biti prisutan ministar zdravlja, g. Uran 

Ismaili, gde ćemo imati mogućnost da dobijemo njegovo mišljenje o našim pitanjima i onda 

prosledimo odgovor Sindikatu medicinskog osoblja o ovom pitanju. Zatim je zatvorila pitanje 

koeficijenta i plata za medicinsko osoblje, tako što je prešla na drugu tačku, da formira radnu grupu 

za Zakon o radu. Ona je jasno stavila do znanja da je komisija odlučila da bez Nacrta zakona o 

odmoru Očinstva, Materinstva, i roditeljskog odmora, Zakon o radu neće biti razmatran u 

Skupštini, pa će za ovo pitanje komisija pozvati Ministra rada i socijalnog staranja. Ona je rekla 

da će komisija prvobitno formirati radnu grupu, a zatim organizovati javnu raspravu i raditi na 

dotičnim nacrtima zakona. 

 

Bekim Haxhiu, smatra da što se tiče Nacrtu zakona o radu , treba raditi cela  komisija zajedno  na 

nacrtu zakona jer je zakon obiman i ima dovoljno materijala za rad koji bi po njemu trebalo podeliti 

na poglavlja. On smatra da Zakon o očinstvu, materinstvu i roditeljskom odmoru  ima manje posla. 

On je naglasio da bi na jednom sazivu, paralelno treba  glasati Zakon o radu i Zakon o očinstvu, 

materinstvu i roditeljskom odmoru. 

 

Fatmire Mulhaxha-Kollçaku,  rekla  je da, pošto je zakon obiman, dobro bi bilo  da cela komisija 

bude deo radne grupe. Ona je istakla da na prvo mesto treba da radimo na  dobrobit deteta, tako da 

porodiljsko i roditeljsko odsustvo treba da bude prioritet. Ona je naglasila da podržava inicijativu 

i rad koji Ministarstvo radi na ovom zakonu. Prema njenim rečima, ova dva zakona ne bi trebalo 

da budu razdvojena, ali treba obojica da budu prosleđena u isto vreme kako se ne bi stvorio pravni 

vakuum. 

 

Flora Brovina, podržava stav da bi oba zakona trebalo da budu paralelno prosleđena jer ako se to 

ne desi, stvoriće se vakuum koji će doneti mnoge druge probleme. Ona je takođe pomenula pitanje 

penzija, gde žene koje se porađaju posle, nemaju dovoljno radnog staža  za penziju  jer se godine 
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koje su bile na porodiljskom odsustvu ne računaju. Zato je pozvala da se razmotri  svaki detalj  

kako bi pridobio  građanin. 

 

Haxhi Avdyli,  rekao je da treba napraviti rezime plana rada komisije i da se vidi zašto se nisu 

prosledili zakoni koji su predviđeni da nam stignu. Tako da u Ministarstvu zdravlja postoji 

stagnacija u procesu izrade Nacrta zakona, naglašavajući ne prosleđivanje  Zakona o zdravstvu. 

On takođe stavlja akcenat na statut UKBSK-a, koji bi po njegovom mišljenju trebalo promeniti. 

On smatra da bi komisija trebala tražiti dodatne informacije od ministra i Ministarstva o ovom 

pitanju. On smatra da je Zakon o zdravstvu osnovni ustav reforme zdravstvenog sistema. 

 

 

Enver Hoti,  podržao je mišljenje poslanika Haxhiu  u vezi dodatnih informacija od Ministra i 

Ministarstva o Statutu UKBSK, a što se tiče Zakona o radu, u potpunosti je saglasan da se formira 

radna grupa, jer se radi o veoma ozbiljnom i značajnom zakonu. Prema njegovim rečima, rad bi 

trebao biti u skladu sa zakonskim procedurama i u punom interesu funkcioniranja ovih zakona. 

 

Komisija se jednoglasno složila za formiranje Radne grupe za Zakon o radu u sastavu svih članova 

komisije i da će radnu grupu predvoditi  predsednica komisije, Besa Baftiu. 

 

 

Sednica je završena u 11:30 časova                                   

  

Pripremili :                                                                            Predsednica komisije,                                                           

 

Pomoćno osoblje  komisije..                                                 ___________________ 

                                                                              Besa BAFTIU 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


